



# 僑務委員會新聞稿

## 僑務委員會首次開辦海外青年線上營隊元宇宙視訊課程 歡迎海外青年報名！

僑務委員會為鼓勵海外青年來臺升學，瞭解臺灣文化、高等教育與技職教育環境以及最新科技發展，特別運用網路數位科技，開設元宇宙線上課程，以擴大服務海外青年。「2022 年僑務委員會海外青年線上營隊」即日起開始報名！

由僑務委員會籌辦的海外青年研習活動，每年都吸引許多海外青年來臺參與，因受新冠肺炎疫情影響，去年首次以 720 度環景 VR 的技術辦理線上營隊，讓海外青年在家中就可以看見臺灣美麗的風景和產業科技。為了讓更多青年朋友們參加體驗，僑務委員會特別在今年的 8 月 6 日到 10 月 8 日，規劃 3 個不同梯次，全程採取線上的同步視訊授課，同時加入了全世界最夯的科技旋風【元宇宙】主題，安排了元宇宙概念與應用課程，教授如何用虛擬人物來進行網路直播；參訪與元宇宙習習相關的公司，並透過元宇宙產品讓你進入虛擬世界；同時打造營隊專屬的元宇宙虛擬教室，讓學員的虛擬分身可以自由輕鬆地遊走在虛擬空間中，和其他同學討論課程內容以及進行成果發表。

今年線上營隊的內容非常豐富、多元，有旅遊達人用「跳脫框架式」的角度介紹臺灣，從地理環境、政治、科技、教育、文化等面向，帶領學員上山下海，細看臺灣。臺語研習課程，風趣的俚語故事，還可哼唱臺語歌謠。另外，還有學校參訪課程，內容有「產學攜手合作僑生專班」、今年新開辦的「海外青年技術訓練班二年制副學士學位班」以及「一般大學校院」及具實務技術的「科技大學」介紹，讓學員一次認識臺灣不同類別的學校，做好功課即

刻申請來臺灣就學。文化參訪課程將用影片及學習單方式，引領走過臺灣五個兼具自然生態、社會、節慶等文化景點，如鹿野熱氣球嘉年華、太魯閣國家公園、野柳地質公園、臺南孔廟、艋舺剝皮寮等文化參訪活動。此外，還有臺灣高科技及文創特色課程，帶領探討智慧物聯網和環境永續發展等國際關注議題。營隊也設計線上闖關遊戲，讓大家學習不枯燥，增添趣味及成就感。

為了服務全球青年，線上營隊安排了中文、英文、越南語、泰語及印尼語的線上助教，非同步專區並放置這些語言的課程資訊，全力協助青年體驗生動的營隊課程。活動期間將舉辦貼文比賽，鼓勵學員撰寫貼文（圖片、影片或文字），於個人臉書（Facebook）、Instagram、Pinterest 分享線上營隊心得，貼文按讚數或分享數最多者，結業時將獲得最佳人氣獎及獎勵品。同步課程出席時數達 80% 將獲頒中英文結業證書。

各梯次開課時間如下：

- 第 1 梯次：新南向地區專班，2022/8/6~2022/10/8，共 10 週/20 小時。

(臺灣時間每週六下午 3 時至 5 時)。

- 第 2 梯次：全球密集班，2022/8/8~2022/8/19，共 2 週/20 小時。

(上午班：臺灣時間上午 8 時至 10 時)。

(下午班：臺灣時間下午 3 時至 5 時)。

- 第 3 梯次：全球週六週日班，2022/8/20~2022/9/18，共 5 週/20 小時。

(上午班：臺灣時間上午 8 時至 10 時)。

(下午班：臺灣時間下午 3 時至 5 時)。

凡年滿 16 足歲至未滿 25 歲（以護照所載出生年月日為憑），年齡計算至報名參加該營隊開班日，具僑居國護照或僑居身分加簽，目前居住於海外之青少年均可報名參加。招生簡介及報名表請洽各地駐外單位、僑務委員會海外華僑文教服務中心，或至僑務委員會

網站下載使用，網址為

<https://www.ocac.gov.tw/OCAC/Pages/VDetail.aspx?nodeid=6122&pid=40562892>

尚未具有 i 僑卡或僑胞卡之學員，請至下面網址申請『線上僑胞卡』，在報名表上填入你的僑胞卡號碼後寄出，就可以完成 2022 海外青年線上營隊的報名喔！

[https://www.ocacocc.net/cht/index.php?act=card\\_signup](https://www.ocacocc.net/cht/index.php?act=card_signup)

即日起開始受理報名，當期人數額滿即截止，請把握機會儘快報名！歡迎海外青年一起來一趟豐富的元宇宙學習之旅！

# Overseas Community Affairs Council Press Release

The Overseas Community Affairs Council's first-ever Overseas Metaverse Youth Camp is now open for registration!

In order to encourage overseas youth to study in Taiwan, learn about Taiwanese culture, higher education and technical and vocational programs, and the latest technological advancements, the Overseas Community Affairs Council (OCAC) is utilizing digital technology to provide online courses in the Metaverse to expand its services to youth abroad. The 2022 Overseas Community Affairs Council's Online Overseas Youth Camp is open for registration now!

Every year, the OCAC organizes study programs in Taiwan that attract overseas youth to participate. Due to the impact of the COVID-19 pandemic last year, 720-degree panoramic VR technology was used for the first time to conduct online camps so overseas youth could view Taiwan's beautiful landscape and industrial technology from their homes. This year, in order to allow even more students to have the experience, the OCAC is offering three tailored courses from August 6<sup>th</sup> to October 8<sup>th</sup>. All online courses will be taught through video lectures, and feature a technological topic that has taken the world by storm—the Metaverse. The contents of the program include:

- A Metaverse Concepts and Applications course
- Using Avatars (virtual characters) for live streaming
- Visiting companies related to Metaverse Learning
- Immersing yourself in the virtual world through Metaverse products

At the same time, the camp will have a dedicated Metaverse classroom, allowing students to roam freely throughout the virtual space using their avatars. This space will be used to discuss course content and publish their results with classmates.

The content covered at this year's online camp will be rich and diverse, introducing Taiwan in an out-of-the-box way by a travel expert. Students will be able to learn about geography, politics, science and technology, education, culture, and much more to dive deep into Taiwan. There will also be a chance to study Taiwanese, funny slang stories, and Taiwanese song in this program. In addition, there will also be school tours, which include:

- Industry-Academia Cooperation Program for Overseas Compatriots
- Overseas Youth Vocational Training Program "Two-Year Associate Degree Course" newly launched this year
- Universities and Colleges
- Universities of Science and Technology

This will give students a better understanding of the different types of schools in Taiwan, helping them to apply for schools later on. The cultural tour will use videos and study sheets to guide you through five cultural attractions in Taiwan that combine natural ecology, society, and festivals, such as the Luye Hot Air Balloon Festival, Taroko National Park, Yehliu Geopark, Tainan Confucius Temple, and Mengka Bopiliao Old Street.

In addition, there will be special courses on Taiwan's high-tech and cultural and creative industries that explore issues of international concern, such as AIOT and environment sustainable development. The camp will also offer an online challenge game designed to entertain and teach.

To serve youth around the world, this online camp will have online teaching assistants for Mandarin, English, Vietnamese, Thai, and Indonesian. Further information in these languages will be provided on the camp website to assist students in experiencing all parts of these wonderful camp courses. During the camp, a contest will be held to encourage students to post pictures, videos, or text and share their online camp experience on their Facebook, Instagram, and Pinterest. The post with the most likes or shares will win the award for Most Popular Post along with

other prizes. Students who attend 80% of the concurrent courses will be awarded a certificate of completion in both Mandarin and English.

The schedule of each batch is as follows:

- Batch 1: New Southbound Region Special Class
  - 2022/8/6 – 2022/10/8, a total of 10 weeks/20 hours.
  - (Taiwan time every Saturday from 3:00 p.m. to 5:00 p.m.)
- Batch 2: Global Intensive Class
  - 2022/8/8 – 2022/8/19, a total of 2 weeks/20 hours
  - (Morning class: 8 a.m. to 10 a.m. Taiwan time)
  - (Afternoon class: 3 p.m. to 5 p.m. Taiwan time)
- Batch 3: Global Weekend Class (Saturday and Sunday)
  - 2022/8/20~2022/9/18, a total of 5 weeks/20 hours
  - (Morning class: 8 a.m. to 10 a.m. Taiwan time)
  - (Afternoon class: 3 p.m. to 5 p.m. Taiwan time)

For those between the ages of 16 and 25 (based on the date of birth as stated on your passport), your age will be calculated at the state date of registration for the camp. As long as you have a foreign passport or Overseas Compatriot Identity Endorsement, you are able to sign up. For more details about admissions and the application form, please contact overseas units, the Overseas Chinese Cultural and Educational Service Center of the Overseas Community Affairs Council, or download it here from the Overseas Community Affairs Council's website.

<https://www.ocac.gov.tw/OCAC/Pages/VDetail.aspx?nodeid=6122&pid=40562892>

Students who do not have an I-Compatriot Card or Overseas Compatriot Card, please go to the following website and click “OCC Apply Online.”  
Once you successfully apply for an OCC, you can complete the registration for the 2022 Online Overseas Youth Camp!

[https://www.ocacocc.net/cht/index.php?act=card\\_signup](https://www.ocacocc.net/cht/index.php?act=card_signup)

Registration is open now. It will close when it has reached the maximum number of applicants. Please seize this opportunity to register as soon as possible! Come join us for an amazing Metaverse learning journey!